
 

 
 

LYUDẎ - Cultural Solidarity 

 
We are an international community "LYUDẎ" based on the principles of cultural solidarity. Our 

goal is to unite people connected by common, supranational values and culture, regardless of 

nationality and religion. We are natives of independent countries striving to maintain the 

commonality of views and the opportunity for interaction, cultural cooperation, and mutual 

assistance over the wartime horrors, crises, pain, and hate.  

 

The community was created in Switzerland by immigrants from Ukraine, Belarus, and Russia 

and found a response and support from both representatives of the CIS countries and residents 

of Europe. The impulse for this initiative was the growing global break in society caused by 

military, political, nationalistic, and other factors. In addition, the simultaneous humanitarian 

catastrophe has motivated many people to display high moral values. We hope that "LYUDẎ" 

will become one of the factors for initiating a complex humanistic society of the future. 

 
The main activity is concentrated on organising social, charitable, and cultural events designed 

to provide channels of assistance, bring people together for joint activities, promote the ideas of 

cultural solidarity, and support both individual activists and charitable organisations. 

 

Our urgent primary tasks are to raise funds to assist victims of the war in Ukraine and reduce 

interethnic hatred. 

 

We are open to anyone who needs help and is ready to help. 

 

Sincerely 

 

LYUDẎ 

 

Information footnote: 

Cultural solidarity is a genuine communication between cultures, their acquisition of kinship, 

closeness, and community through deep, ontologically absolute interpenetration. The principle 

of solidarity states that the attainment of unity within a particular cultural universe is possible 

only through the achievement of the agreement of the universal cultural world.  

Cultural solidarity is an antipode to egoistic nationalism, ethnocentrism, and cultural imperialism. 

Culture is unthinkable outside the implementation of the principles of a solidarity community 

since it carries spirituality that does not exist outside the lines of communication, transferring 

oneself to another. Solidarity is spiritualized mutual discovery and contact of different cultural 

worlds. The acquisition of solidarity is identical to the breakthrough to freedom as the ultimate 

depth of cultural reality. 

 
 



 

 
LYUDẎ - Культурная солидарность 

 

Мы - интернациональное сообщество «LYUDẎ», основанное на принципах культурной 

солидарности. Наша цель - объединить людей, связанных общими, надгосударственными 

ценностями и культурой, вне зависимости от их национальности и религии. Мы - выходцы 

из независимых стран, стремящиеся сохранить общность взглядов и возможность для 

взаимодействия, культурного сотрудничества и взаимопомощи. 

 

Сообщество создано в Швейцарии иммигрантами из Украины, Беларуси и России и 

нашло отклик и поддержку, как у представителей стран СНГ, так и у жителей Европы. 

Импульсом стал нарастающий глобальный раскол в обществе, вызванный военными, 

политическими, националистическими и многими другими факторами. Сопутствующая 

гуманитарная катастрофа мотивировала многих людей проявить высокие моральные 

устои и ценности. 

Мы надеемся, что сообщество «LYUDẎ» станет одной из основ для формирования 

сложного гуманистического социума будущего. 

  

Основная деятельность сконцентрирована на организации социальных, 

благотворительных и культурных акций, призванных обеспечить каналы помощи, 

объединить людей для совместной деятельности, продвигать идеи культурной 

солидарности, поддерживать, как индивидуальных активистов, так и благотворительные 

организации. 

 

Наши акутальные первостепенные задачи - сбор средств на оказание помощи 

пострадавшим в войне в Украине и уменьшение межнациональной розни. 

 

Мы открыты для всех, кому нужна помощь, и кто готов помочь. 

 

С уважением 

 

LYUDẎ 

 

Информационная сноска: 

Культурная солидарность – подлинное общение между культурами, обретение ими 

родственности, близости, общности через глубинное, онтологически реальное 

взаимопроникновение. Принцип солидарности утверждает, что обретение единства 

внутри конкретного культурного универсума возможно лишь путем обретения 

единства общечеловеческого культурного мира. В данном смысле культурная 

солидарность выступает как антипод эгоистическому национализму, этноцентризму, 

культурному империализму. Культура немыслима вне реализации принципов 

солидарной общности, так как она несет духовность, которая не бытийствует вне 

линий общения, передачи себя другому. Солидарность есть одухотворенное 

взаимооткрытие и соприкосновение различных культурных миров.  



 

Обретение солидарности тождественно прорыву к свободе как предельной глубине 

культурной реальности. 


